
Tabasalu lasteaed Tibutare hoolekogu koosoleku protokoll nr. 37 

 

07.03.2017                        Tabasalus 

Algus kell 17:30 

Lõpp kell 19:10 

Osalesid:  

Hoolekogu liikmed: Kristo Pals (Muumid), Kati Raudsepp (Krõllid), Raavo Kangur (Piilud), Karl Sisask 

(Tibud), Anu Sõrmus (Kiisud), Kati Ehasoo-Paju (Sipsikud), Kaidi Pari (Mikid), Rauno Stüff (Naksid) , Kaupo 

Rätsepp (valla esindaja). 

Puudus õpetajate esindaja Sirje Reinla (sai valitud samal päeval ja seetõttu ei olnud veel valmis osalema). 

Lasteaia esindajad: Reeli Simanson (direktor), Annel Tamberg (majandusjuhataja)   

PÄEVAKORD: 

1.      2017 aasta kinnitatud eelarve- direktor Reeli Simanson  

2.      Laste arvu kinnitamine 2017/2018 sügisel alustavates rühmades 

3.      Laste söömise ja menüü analüüs- majandusjuhataja Annel Tamberg 

4.      Ettepanekud heategevusliku laadatulu kasutamise osas. 

5.      Lasteaeda tellitav fotograafi teenus. 

6.      Kohal algatatud küsimused. 

KUULATI:  

1. Eelarve kinnitamine.  

 Kõikide töötajate palk tõusis 4,6%.  

 Pakuti peakoka kohta, aga praegune kokk ei soovinud seda (peakoka ülesanne tooraine 

tellimine, kaloraaži arvutamine). 

 Murekoht – majakommunaalsüsteem. Ei toimi veesüsteem, ventilatsioon, küttsüsteem. 

Põrandad enam ei kõrveta. Tehniku ja vallavanema sõnul  põrandaküte ja radiaatorid 

koos ei toimi. Hetkel EAS’is taotlus küttesüsteemi lõpplahendusele. Ventilatsiooni ei saa 

kasutada, sest tekitab kohutavat müra. 2017 suvi plaanis remontida saal ja kabinettide 

küttesüsteem, kui saame lisaeelarvet, siis sooviks vähemalt saali komplekselt remontida 

(elekter, põranda vahetus, maalritööd).  



Hoolekogu arvamus: vald võiks võtta kinnisavara halduse üle, see ei ole teema, millega lasteaia 

direktor peab igapäevaselt tegelema ning mida hoolekogu peab arutama ja lahendama.  

Hoolekogu ettepanek vallale: lasteaia haldus üle anda kolmandale osapoolele, et lasteaia 

direktor ei peaks sellega igapäevaselt tegelema.  

 

Sama oli ka valla esindaja seisukoht, et lasteaja juht ei pea sellega tegelema ja nii palju oma aega 

sellele pühendama, sest puudub valdkonnapõhine kompetents ja seda ei peagi olema. 

 

2. Laste arvu kinnitamine 2017 avatavatesse rühmadesse. Tingimuste olemasolul 20+4. Tibutares 

maksimaalne võimalus 20+2 vastavalt terviseameti kinnitusele. 

Ettepanek: 2017 sügisest Kiisudesse ja Piiludesse vastu võtta 22 last (erivajadusega lapse  puhul 

20). 

Kõik olid nõus. 

 

3. Laste söömise ja menüü analüüs. Annel Tamberg 

Tutvuti rühmadest kogutud tagasisidega, üldine rahulolu hea (3 palli süsteemis enamus 

hinnangud 3 ja 2), madalamad hinnangud esimese aasta rühmades (3-4 aastased). 

Õpetame ka lastele õppetegevuste raames kokkamist. Lasteaial on oma mobiilne ahi, mida saab 

rühmades kasutada, kõik on saanud juba proovida. Õpetajaid tuleb rohkem julgustada 

kasutama.  

 

Hoolekogu ettepanek rohkem lapsi kaasata toidu valmistamisse. Kuna võimalused selleks on 

piiratud, siis ühe ideena jäi proovimiseks temaatilised tikuvõileivad (nt vabariigi aastapäeval 

Eesti lipuga, sõbrapäeval südamekestega jne).  

Arutelu ja kaasa toodud küsimused: 

 Miks on nii palju segatoitu? Lapsed eelistavad puhtaid maitseid. Vastus: Põhjus selles, et 

lapsed harjuksid tavapärast toitu sööma. 

 Kas on mõistlik pakkuda lastele kohvi, piparmündi teed hommikul (piparmündi rahustav 

toime)? Vastus: Kohvi puhul oli tegemist nn kohvijoogiga (10% kohvi, 90% piim). Tekitas 

lastes elevust, paljudes vanemates küsimust – otsustati menüüst maha võtta. 

Piparmündi tee, mis on seisnud kauem kui 5 min on vastupidiselt ergutava toimega ja 

sobilik hommikuse sooja joogina. 

 Kas oleks võimalik näha kaloraaži toiduainete kaupa? Vastus: Kaloraaž on välja toodud 

päeva lõikes ja see on nõuetele vastav. 

 Liiga palju piima?  Vastus: Arvamusi on seinast seina ja hoolekogu ei näe probleemi. Kui 

laps ei soovi piima juua on võimalik ka vett juua.  

 Kõik menüüd on koostatud vastavalt nõuetele, terviseameti poolt kinnitatud ja heaks 

kiidetud. Kasutatakse kvaliteetset toorainet (nt. Eesti päritolu jahutatud liha, 

viinamarjaseemne õli jne) 

Kokkuvõte: Hoolekogu rahul pakutava toitlustusega. 

4. Heategevusliku laada tulu kasutamine lasteaia ühisürituseks. 

Võimalikud variandid – Laitse rallipark, Lohesaba seikluslinnak, miniloomaaed. Kuna miniloomaaia 

külastust on juba eraldi taotlenud 6 rühma järgmiseks õppeaastaks KIK projekti kaudu, siis see oleks 



dubleeriv tegevus. Uurime Lohesaba, kuna see uus ja huvitav ja mahutab kogu lasteaia korraga (mis 

on ürituse peamine eesmärk). Kaidi uurib Lohesaba, Raavo bussi. 

5. Pildistamine. Sel aastal jääb teenuse pakkuja samaks. Tuleks üle rääkida suhtlus lastega, 

võimalusel erinev tausta valik. 

6. Valverühm: Alates avamisest on 174 lapsest korraga kohal olnud alla 10 lapse (max 7 last 

hommikul). Õpetajate mure seoses lasteaia sulgemisega õhtul, ei tahetud vastutust võtta maja 

valvesse panemise eest (enne tegi seda koristaja, kes nüüd on pikal haiguslehel ja tagasi ei tule, 

teenust täidab Strantum).  Praegu jäi ikka nii, et majahoidja tuleb õhtul uuesti välja, paneb maja 

valvesse ja väravad lukku. Kui majahoidja ei saa, teeb seda valveõpetaja. Üksikute rühmade 

sulgemise eest vastutab iga rühm endiselt ise ja valverühma õpetaja ega majahoidja ei pea teisi 

rühmasid üle kontrollima. 

Lisaks küsimus seoses õpetajate ja laste arvu vastavuse kohta. Iga 12 lapse kohta peab olema 1 

täiskasvanu. Aegajalt võib tekkida olukord, kus kella 17-18 on rühmas ainult 1 õpetaja, aga lapsi on 

rohkem kui 12. Statistika järgi hetkel probleemi ei ole, aga võimalus jääb alles. Üks idee on olnud, et 

õpetajaabi tööpäev algaks pool tundi hiljem (8:30). Samas teeb see keeruliseks hommikud noorema 

ealistes rühmades, kus vajalik 2 inimese olemasolu. Head lahendust ei ole. Lisaks mõte, et õhtusel 

ajal 2 rühma ühinevad. Toas oleku ajal vastasrühmad, õues olles kõrvuti olevad rühmad. 

7. Õueala: Vanemate küsimus seoses õueala tasandamise ja haljastusega. Suur lohk kelgumäe all, 

lohud karusellide all (tasandamine planeeritud kevadel). Vanemad nõus kaasa aitama. 

 Otsustati ellu kutsuda kevadel uus aktsioon – talgud (aprilli lõpus TeemeÄra raames -

27.aprill). Peamisteks tegevusteks õueala korrastamine, karusellide aluste tasandamine, 

mängumajade ja rõdude aedade värvimine, emadel akende pesu. Talgutele registreerimine 

käib rühmas, vastaval registreerimislehel. 

 Tänud Tibude rühma lapsevanemale Karl Sisaskile ja Kiisude rühma lapsevanemale Oliverile 

sissepääsu värava kõnnitee lohu likvideerimise eest! Võimalusel parandatakse kõnniteed 

edasi kevadtalgute ajal. 

 Ühe jalgvärava lukk ei ole ilmastikukindel ja lukk ei keera iga ilmaga. Tuleb uurida töö 

teostajalt, garantiiaeg? 

8. Lemmikloomapäev. Erinevates rühmades on toimunud, õpetaja või lapsed on toonud kaasa 

lemmiklooma. See on lubatud, kui rühmas ei ole allergikuid. Ülelasteaialist ühist lemmikloomapäeva 

ei tee. 

9. Kodulehel uus trooniga tehtud foto Tibutare lasteaiast. Aitäh Kristo Palsile pildistamise 

korraldamise eest! 

Protokollis:   Kaidi Pari,    /digitaalselt allkirjastatud/   

  nimi     allkiri 

Hoolekogu esimees:  Anu Sõrmus,    /digitaalselt allkirjastatud/ 

   nimi     allkiri 


